
Kaj so se pogovarjali na sestanku občinske
podružnice SKZ?

Osnovni namen sestanka predslavnikov kra-
jevnih podružnic SKZ Ig, Krim-Barje, Polho-
grajski Dolomiti in Velike Lašče, ki je bil 26.
aprila na Igu, je bil izdelava občinskega pro-
grama.

V razpravi so izpostavili predvsem naslednje
probleme

PRITISK URBANISTOV. Z zazidalnim na-
črtom, ki je sprejet za območje ob stari Tržaški
cesti je na kmetijskih zemljiščih predvidena
gradnja stanovanjskih hiš. S tem bi kmetje
izgubili 10 ha obdelovalne zemlje, kar bi priza-
delo 8 kmetij. Oblikovali smo zahtevo, da se
kmetom zemlja ne odvzame, prav tako pa naj
se kvalitetna kmetijska zemlja zaščiti. Od pred-
stavnika občinske skupščine pa zahtevamo
obrazložitev, kakšen je širši družbeni interes
pri načrtovani pozidavi. Podoben pritisk urba-
nizacije čutijo tudi kmetje v Želimlju. Obliko-
vali smo tudi zahtevo, da se posegi na kmetij-
ska zemljišča tam, kjer že tečejo, čim hitreje
speljejo do konca, saj se namreč dogaja, da
kmet hkrati plačuje dajatve za že odvzeto in za
nadomestno zemljo.

IZOBRAŽEVANJE MLADIH. Za ohrani-
tev poseljenosi odročnejših vasi je nujno vlaga-
nje v razvoj. Ena od oblik je tudi omogočanje
šolanja tnladih. SIS za kmetijstvo in preskrbo
mesta Ljubljane je že zagotovil sredstva za
štipendiranje vseh, ki bodo obiskovali kmetij-
ske šole. Potekalo bo preko KS, mladi pa po
končanem šolanju ne bodo dolžni, da se zapo-
slijo pri štipenditorju, lahko bodo ostali tudi
doma na svoji kmetiji.

V primeru, če sredstva SIS usahnejo, je obči-
na dolžna zagotoviti nadaljno nemoteno šti-
pendiranje kmečkih otrok.

MELIORACUE. Na območju KZ Velike
Lašče kmetje že vrsto let čakajo na melioracije
v Dolini, kjer je sredi gričevnatega sveta edini
obsežnejši ravninski predel. Postopek se je pre-

ko KZ že začel, želimo pa, da KZ pomaga tudi
občina.

ZAKON O KMETUSKIH ZEMLJIŠČIH.
Dosledno naj se izvaja predvsem člen, ki govo-
ri o uporabi in namembnosti prve kategorije
kmetijskih zemljišč. Uredi naj se tudi najema-
nje in dajanje zemlje v najem. Tisti, ki zemljo
slabo ali pa sploh ne obdelujejo, so jo dolžni
oddati v najem. Ta promet z zemljišči naj
poteka preko KZ po enotnih merilih.

INVALIDSKO POKOJNINSKO ZAVA-
ROVANJE KMETOV. Leta 1984 je bil tudi za
naše območje sklenjen sporazum, ki predvide-
va, da se v sorazmerju s prodajo mleka in mesa
preko KZ in lesa preko GG kmetom financira
del obveznosti IPZ.

Zahtevamo, da vse kmetijske in gozdne or-
ganizacije ta sporazum spoštujejo in ga tudi
realizirajo.
LOVSTVO. Divjad povzroča tako v gozdu kot
na njivah in travnikih veliko škode. Za ublaži-
tev tega problema je nujno, da lovci vsako leto
izpolnijo plan odstrela. Kmetom je obvezno
treba plačati dejansko škodo, cena pa naj se
ravna tedensko po ceniku v Kmečkem glasu.

Nujni so stalni stiki in sestanki med lovskimi
družinami in kmeti. Ker občina potrjuje plan
odstrela, je odgovorna, da ta upošteva dejanski
stalež in prirast divjadi.

GOZDARSTVO. GG sredstva, ki se na-
mensko zbirajo za biološko amortizacijo in
gradnjo gozdnih poti, trošijo brez vsake kon-
trole. Nujni so sestanki gozdarjev s kmeti vsa-
ko leto. Ker GG razpolagajo s sredstvi kmetov-
,jim morajo biti tudi odgovorni.
VRNITEV ARONDIRANE ZEMLJE. Zaen-
krat še ni zakona, ki bi omogočal vrnitev aron-
dirane zemlje. Občina Vič-Rudnik je že posre-
dovala pobudo po sprejemu takšnega zakona.
Skupščina SR Slovenije bo pobudo obravnava-

la v tretjem četrtletju (vnesli jo bodo v nov
zakon o kmetijskih zemljiščih). Za zemljo, ki je
bila arondirana po letu 1970, pa lahko postoj
pek steče takoj. če oškodovanci to zahtevajo.l
ZAHTEVE PODRUŽNICE POLHOGRAjJ
SKIDOLOMITI |

- Zahteva po pravičnem plačilu škode pq
divjadi oziroma znižati stalež divjadi i

- Potrebnost projekta Božna je vprašljivaj
enako tudi gradnja zadrževalnika v Brezju pri
Dobrovi

- Plačilo biološke amortizacije za les je kri-
vično. Denar naj se vrača kmetom v žep

- Zahteva po članstvu kmetov v Zadružnem
svetu

- Plačilo mleka naj bo do 15. v mesecu,
tolšča pa poštena

- Gozdarji naj odkupljen les plačajo najkas-
neje v roku enega meseca

- Vrne naj se nacionalizirana zemlja. na
hribovitih SLP zemljiščih pa naj se uredijo
skupni pašniki

- Potrebna je odločna agrarna reforma
- Pojasnilo, kaj je naloga občinskega komite-

ja za kmetijstvo. Ali ima sploh kakšen vpliv,
moč?

Kmetje morajo imeti vpogled v delovanje
sveta za kmetijstvo, vpogled v poslovanje
HKS, plačevanje mleka, mesa

- Zahteva po pojasnilu o predvideni ukinitvi
nekaterih mlečnih prog

- Na območju podružnice je potrebno usta-
noviti rejski odbor za lisasto pasmo

- Zahteva po ureditvi porodniškega dopusta
za kmečke ženske

- Spremeniti je potrebno sedanjo razdelitev
na pridelovalna območja in upoštevati tudi vi-
šinsko in močvirsko območje

- Zahteva po vpogledu o porabi sredstev SIS
za kmetijstvo in preskrbo mesta Ljubljana in
občinskega SlS-a


